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BYDELSDIREKTØRENS DRIFTSORIENTERING  
 
HENSIKT 
Bydelsdirektøren utarbeider en driftsinformasjon til hvert BU-møte. Denne informasjonen erstatter 
ingen saker, men vil være et supplement om temaer det arbeides med i bydelens fagområder og 
funksjoner. Driftsorienteringen vil ikke bli forelagt de forskjellige utvalgene da 
driftsinformasjonen vil bli oppdatert med ny og relevant informasjon uken før BU møtet finner 
sted.  
 
ORGANISASJON – GENERELT 

• Bydelen har gjennomført et seminar for bydelens ledere og nøkkelpersonell hvor det har 
vært arbeidet med strategisk plan for neste planperiode. I tillegg til dette har det vært 
opplæring i risikostyring som har blitt benyttet aktivt inn mot strategisk plan. 
Bydelsdirektøren vurderer samlingen som meget vellykket. 

 
Enhet for Økonomi (inkl IKT, felles drift og vedlikehold og fagsystemet Gerica) 
• Bydelens regnskapsresultat pr.31.05.2011 utleveres i bydelsutvalgets møte. Resultatet 

foreligger ikke før dette. Bydelen har innført kostnadsbesparende tiltak i enheter med 
merforbruk. Egen BU-sak for regnskapssituasjonen 

• Bydelen er i ferd med å oppgradere økonomisystemet Agresso 5.5. Oppgraderingen trer i 
kraft fra 15 juni. Enheten arbeider med systematisk opplæringsplan for de involverte 
tjenesteledere og budsjettansvarlige. Bydelen vil i stor grad benytte seg av e-
læringsprogram samt veiledning innenfor de andre enhetene. 

• En enkel oppgradering av budsjettstyringsverktøyet Agresso Budget Manager 
gjennomføres i løpet av sommeren. 

• Enheten koordinerer nytt pilotprosjekt knyttet til innføring av Felleskatalog på PDA. 
Felleskatalogtekstene er bygget opp etter en disposisjonsplan som primært tilgodeser de 
opplysninger som leger vil trenge ved forskrivning av preparatene. Dette benyttes av 
hjemmesykepleiere til informasjon om de ulike medikamenter som brukere benytter. 
Bydelen ønsker å delta i dette prosjektet som pilot for å kunne få ekstern bistand til 
utvikling samt påvirke innholdet som legges inn i PDA (personlig digital assistent).  
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Enhet for Sos/NAV 
• Antall klienter med utbetaling av økonomisk sosialhjelp er fortsatt meget stabilt og 

utbetalingene hittil i år ligger på budsjett. 
• Bydelen har besvart en kartlegging fra helse- og velferdsetaten  om hva vi gjør av 

forebyggende arbeide for fattigdomsbekjempelse for barnefamilier. 
• NAV stat og kommune forbereder en felles brukerundersøkelse til høsten som skal gjøres i 

NAV publikumsmottaket.  
• I lov om sosiale tjenester i NAV, er KAP 6 om Rus ut av sosialtjenesteloven og over til 

den nye helseloven. Den nye loven trer i kraft fra 01.01.2012. Det er i den forbindelse 
sendt ut på høring et forslag til nytt ”Rundskriv om lov om sosialt tjenester i NAV”. 
Byrådsavdelingen skriver tilsvar på høringen etter tilbakemeldinger fra bydelene 

 
Enhet for bestiller 
• Det har også i mai vært et relativt lavt antall utskrivningsklare pasienter fra sykehusene. 

Det er imidlertid det samme antallet som april måned, det vil si 22 personer.  
• Samhandlingsreformen vil medføre at kommunene må ta pasientene ut dagen etter at den 

har mottatt informasjon om at pasienten er utskrivningsklar. Enhet for Bestiller har derfor 
som forberedelse lagt om arbeidsrutinen noe for å få tidligere informasjon om brukernes 
behov.  Dette innebærer at vi nå kontakter sykehuset på alle de pasientene vi får melding 
om er lagt inn på sykehuset. (men kun de sykehuset mener vil trenge bistand fra bydelen 
etter utskrivelse).  Det arbeides for at sykehuset skal kunne gi bydelen informasjon om 
planlagt tidspunkt for utskrivelse på et langt tidligere tidspunkt enn det gjøres i dag.  Dette 
vil gi bydelen noen dager til å planlegge tiltak etter utskrivelse fra sykehuset.  

• Enheten opplever at det er et økende antall søknader på tjenester til utviklingshemmede og 
brukere innenfor psykiatri.  

 
Enhet for barnehager 
• Tilsyn: det er gjennomført to varslede tilsyn den siste måneden. 
• Det er gjennomført førstehjelpskurs for ansatte i barnehager og ressursenheten. 
• Det er gjennomført kurs med Rikke Lassen ”Taushetsplikt knyttet til barn og unge” for 70 

ansatte fra barnehagene, ressursenheten, helestasjon og barnevern.  
 
Enhet for barnevern 
• Enheten merker allerede nå en klar effekt av at Uteteamet har blitt utvidet med 2 stillinger. 

Vi har benyttet familieterapeuten i mange saker også i saker hvor det vil bety reduksjon av 
våre utgifter. 

• De vestlige barneverntjenester og barnevernet i Bydel Nordstrand har i flere år vært med i 
et effektiviseringsnettverk i regi av Helse – og velferdsetaten. Det avholdes et par 
samlinger hvert år. På siste møte fikk vi ”Nøkkeltall og indikatorer for ovenstående 
barneverntjenester og gjennomsnitt for hele Oslo for 2010”. Følgende resultat arbeides det 
nå med å analysere og som vi vil bringe frem for politisk nivå til høsten;   
       

1. Vårt barnevern ligger langt over de vestlige bydeler og gjennomsnittet for Oslo 
i fht antall barn plassert utenfor hjemmet 

2. Bydel Vestre Aker er lavest på driftsutgifter per barn i opprinnelig familie  
3. Vårt barnevern har flere klienter over 18 år (ettervern) enn de andre bydelene 
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4. Bydel Vestre Aker  ligger under andre bydeler i forhold til antall tilsynsbesøk 
for de barna vi har plassert i andre kommuner og hvor andre kommuner har 
ansvar for tilsynene.  

 
Ressursenhet for Barn og Unge   
• Arbeidet med å fordele støttepedagoger ut til den enkelte barnehage er under arbeid. Det 

vil til høsten være flere barnehager som vil ha barn med behov for spesialpedagogisk 
bistand.. 

•  I juni/juli er tiden for skriftlige rapporter til foresatte vedr.  det spesifikke arbeid som er 
gjort for deres barn av den enkelte yrkesgruppe dette halvåret. Her blir også videre tiltak 
beskrevet.  

• Det er fortsatt utfordringer i forhold til samhandling med  Hjelpemiddelsentralen som 
resulterer i at Ergoterapeutene bruker  mye tid på dette arbeidet.  

• Enhetsledere for barn og unge arbeider nå med konkrete rutiner for identifisering og 
oppfølging av barn/unge av psykisk syke og rusmisbrukende foresatte. Disse rutinene 
regner vi med å være klare til høsten, og være tilgjengelige for ansatte som arbeider med 
barn og unge i vår bydel. Dette arbeid er i tråd med bydelens strategiske plan og arbeidet 
med barn/unge som lever i utfordrende livssituasjoner. 

 
Enhet for boliger, dagsentra og psykisk helse 
• Bydelene Ullern, Frogner, Nordre Aker og Vestre Aker har i samarbeid med HEV 

utarbeidet et spørreskjema for brukerundersøkelse blant brukerne til Kontoret for psykisk 
helse. Spørreundersøkelsen starter i august. 

• Samhandlingsprosjektet Psyksam (mellom de 3 vestlige bydelene og Diakonhjemmet) har 
lyst ut prosjektlederstillinger for delprosjekt. ”Oppfølging og aktivisering” og for 
delprosjekt ”Boligutvikling og bosetting”  

• Et tre måneders prosjekt hvor fysioterapistudenter har vært treningskontakter for psykisk 
syke i bydelen er avsluttet. Prosjektet er et samarbeidsprosjekt mellom Vinderen 
psykiatriske, Høgskolen i Oslo og Bydelen. Evalueringen viser at brukerne har bedret sin 
fysiske form, gått ned i vekt og økt livskvaliteten. Det vil bli vurdert en videreføring. 

 
Enhet for hjemmetjenester 
• Utarbeiding av rutiner for håndtering av vold og trusler i regi av Helse og velferdsetaten er 

i gang. Samarbeidsprosjektet med representanter fra bydel Vestre Aker, Ullern og Frogner 
har hatt flere møter. Bydel Frogner har fått ansvar for ansettelse av prosjektleder og 
stillingen er utlyst. Bydel Vestre Aker deltar med leder fra enhet for bolig, dagsentra og  
psykisk helse og fra hjemmetjenestene.  

• Ny leder i Omsorgsboligen i Pilotveien 6 er i gang med planlegging av 
kompetansehevende tiltak for personalet.  

• Det er liten søknad til ledige stillinger i hjemmetjenesten, det er behov for sykepleiere og 
hjelpepleiere. Det jobbes med å få bemanningen i sommer på plass for å få avviklet ferie. 

• Arbeidet med innføring av Behovsstyrt Bemanning er i gang men vil ta tid å gjennomføre 
på grunn av ubesatte sykepleiestillinger. 

• Ansatte har bidratt med mye ekstra innsats siden oppstarten av ny organisering av 
hjemmetjenesten og det gjenstår fortsatt utfordringer for å få den nye organisasjonen til å 
fungere etter planen. 
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Enhet for forebygging og rehabilitering   
• Måneden har vært litt roligere enn forrige. Årsaken er noe færre utskrivelser fra sykehus, 

som har dempet trykket særlig på innsatsteam og dagrehabilitering noen uker. De siste 2 
ukene er det igjen fullt. Dog har ikke dagrehabiliteringen ventetid.   

• Enheten har hatt et internt faglig seminar i mai. Tiden ble brukt på to hovedtema: 
- Internkontroll for å sikre kvalitet og hindre svikt i saksbehandling og pasientoppfølging. 
- Faglig planlegging for videreutvikling av tjenestene i enheten. 
Konklusjonene fra seminaret vil bli brukt inn mot enhetens årsplan 2012 og bydelens 
strategiske plan for 2012-15.    

• Det er søkt samhandlingsmidler fra helse sør-øst for prosjektet ”Utvikling og utprøving av 
samhandlingsmodell om lærings- og mestringstilbud for pårørende til eldre med 
omfattende omsorgsbehov, - samhandling mellom helseforetak og bydel” 
Bydelen har mottatt kr 341 000 i prosjektstøtte, som er søknadsbeløpet. Alderspsykiatrisk 
avdeling og Lærings- og mestringssenteret ved Diakonhjemmet sykehus er våre 
samarbeidspartnere. Prosjektleder vil være seniorveileder fra bydelen.  

• Arbeidsgruppen for forebygging og behandling av underernæring i bydel Vestre Aker  
startet opp sitt arbeid 20. mai. Mandatet er å systematisere oppfølgingen av brukere i 
hjemmetjenesten med ernæringsproblemer, og er dermed både et viktig både ut fra et 
rehabiliteringsperspektiv og et pleieperspektiv. Tiltaket er et samarbeid mellom enhetene 
med ansvar for voksne fra 18 år. 

• Transport til og fra Røa eldresenter og Vinderen seniorsenter startes opp til høsten med  
3 dager i uken. Transporten utføres av frivillige ved Vestre Aker Frivillighetssentral. 
Bydelen har hatt en konstruktiv dialog med Frivillighetssentralen for å få dette i gang. Vi 
kommer nærmere tilbake hvordan transporten skal foregå og på hvilke premisser. 

 
Enhet for helsestasjon og skolehelsetjeneste 
• Helsestasjon for ungdom har en stadig økende pågang.  Ungdommen finner oss på 

Facebook og andre nettsider. Antall konsultasjoner til 1.juni er 222. Vi søkte Fylkeslegen 
og fikk 65 000 til innkjøp av prevensjon og honorar til mannlig lege. Frem til jul vil vi 
kunne tilby guttene mannlig lege to onsdager i måneden. 

• Rusforebyggende arbeid. Helsestasjonen deler ut brosjyrer til alle foreldre om 
bevisstgjøring av eget rusbruk og hvordan dette påvirker barna. Vi oppfordrer alle til å ta 
en selvtest, ”audit”, som ligger på helsestasjonens hjemmeside. Helsestasjon for ungdom 
har nå 8 ungdommer som kommer til regelmessig urinprøvetaking for testing av 
rusmiddelbruk i samarbeid med politiet.  

• Helsestasjonen er åpen hele sommeren også åpen veietime med tilbud om ammeveiledning 
alle mandager. Hjemmebesøk til nyfødte har høy prioritet. 

• Vi har hatt ett tilfelle av meslinger i bydelen i mai måned. Alle uvaksinerte barnekontakter 
fikk tilbud om vaksine. 

• Persbråten videregående skole og status skolehelsetjeneste;   
Tjenesten har siden 1999 vært grunnbemannet med en skolehelsesøster i 50% på 
opptrappingsmidler for psykisk helse. Fra 01.02.2009 fikk skolen ytterligere styrking fra 
opptrappingsplanen. Vi lyste ut en fagkonsulentstilling og fikk 23 søknader. En helsesøster 
med gode referanser fra barne - og ungdomspsykiatrien var best kvalifisert.  Hun har i dag 
sitt arbeid knyttet til alle ungdomsskolene, helsestasjon for ungdom og med ca. 50 % på 
Persbråten. Selv om hun er fagkonsulent med fokus på psykisk helsesamtaler har elevene 
stor nytte av at hun som profesjon også er helsesøster. Elevene får et kvalitativt godt 
tilbud. 
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Enhet for forebygging barn og unge   
• Hovseterdagen går av stabelen 18. juni kl.13.00-19.00 ute og 18.30-23.00 inne for ungdom 
• Rusundersøkelsen er ferdig på skolene og sendt til bearbeiding. Samarbeidet med skolen 

har vært meget bra, og alle klasser  (9. 10. og 1. videregående trinn) har gjennomført 
undersøkelsen. 

• Enheten har fått midler til å videreføre arbeidet med feltteam. Dette er av stor betydning 
for arbeidet i enheten. Feltarbeiderne jobber både i felten og  på fritidsklubben. Dette er en 
veldig god kombinasjon, som kommer brukerne og samarbeidet vårt til gode 

• Det er planlagt tur til Spiterstulen i sommer i samarbeid med forebyggende politi. Turen 
går  fra 26- 30. juni 

• Det blir jentetur i juli  
• Uteteamet har åpent hele sommeren med 2-3 på jobb 
• Klubbleder går i nedkomstpermisjon pr. 15.07. Leder for ungdom er tilsatt som vikar i 

hennes stilling 
• Bydelen har fått inn èn ABf – (arbeidsplassbasert førskolelærerutdanning) student fra 

høsten, fra en av bydelens private barnehager.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar bydelsdirektørens driftsinformasjon til orientering. 

 
 
 
 
Jan O. Nytveit  
Bydelsdirektør 
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